







II Международный молодёжный научно-культурный форум II International Youth Scientific-Cultural Forum हांग्या क्यांगा क्यांगा



It is our pleasure to witness the fruitful collaboration and creative partnership that has emerged between Taiz University in Yemen and Sukhoi State Technical University of Gomel in the Republic of Belarus, represented by its distinguished leader, Professor Arthur V. Putsiata. The "Second International Scientific and Cultural Forum for Youth" is a tangible outcome of these efforts and serves as a distinctive addition to our mutual activities. This partnership has established a genuine and robust foundation for scientific and academic collaboration.

Our belief in partnership and collaborative work in scientific research and cultural exchange forms the cornerstone of our academic philosophy with all our partners in scientific institutions. This forum reflects that orientation and reinforces the role of active young researchers and creators in the fields of science, technology, and culture. They act as agents of development and progress, embodying scientific and creative excellence. Their achievements are pivotal for sustainable progress and development in their societies and countries.

Today's world prioritizes advancing tools of knowledge, science, and cultural communication. The rapid growth in scientific resources and opportunities for cultural exchange underscores the importance of collaboration and bridging research institutions across different countries. These endeavors deepen cultural and intellectual engagement. Any commitment to progress and civilization building must rely on knowledge and science as the most powerful tools for change and development.

At Taiz University, we acknowledge our role as a leading research institution contributing to cultural development. We emphasize the significance of scientific and academic collaborations with active partners worldwide. The university ranked 19th among Arab universities in 2024 and second in the Republic of Yemen, thanks to the effective relationships we have established with our partners. Our partnership with Sukhoi State Technical University stands out as a valuable addition to Taiz University's academic journey, both regionally and internationally.

The collaboration with Sukhoi State Technical University has achieved significant scientific and cultural convergence, creating opportunities for researchers from both institutions to exchange knowledge and experiences. We are committed to expanding this effective partnership to greater horizons, positively impacting both universities and their communities. Together with our colleagues at Sukhoi State Technical University, we are confident that the results of this collaboration will be remarkable, fostering cultural communication and knowledge integration between Yemeni and Belarusian university communities.

We sincerely appreciate the contributions of our friends at Sukhoi State Technical University, including leaders, academics, and technicians. Their ongoing efforts have been instrumental in the success of all inter-university activities since the signing of the collaboration agreement in July 2022. This journey of collaboration continues to thrive across research, academic, and cultural dimensions.

We extend our warmest greetings and best wishes for continued progress and excellence.

يسرنا أن نشهد التعاون المثمر والشراكة الإبداعية التي نشأت بين جامعة تعرز في السيمن وجامعة سوخوي التقنية الحكومية في غوميل في جمهورية بيلاروسيا، ممثلة بقائدها المتميز، البروفيلاروسيا، ممثلة بقائدها المتميز، البروفيلاروسيا والثياتا ويُعد "المنتدى العلمي والثقافي الدولي الثاني للشباب" ثمرةً ملموسة لهذه الجهود، وإضافة مميزة لأنشطتنا المشتركة. وقد أرست هذه الشراكة أساسًا أصيلًا ومتينًا للتعاون العلمي والأكاديمي.

يُشكّل إيماننا بالشراكة والعمل التعاوني في البحث العلمي والتبادل الثقافي حجر الزاوية في فلسفتنا الأكاديمية مع جميع شركائنا في المؤسسات العلمية. ويعكس هذا المنتدى هذا التوجه، ويعزز دور الباحثين والمبدعين الشباب الفاعلين في مجالات العلوم والتكنولوجيا والثقافة. فهم روافدٌ للتنمية والتقدم، يجسدون التميز العلمي والإبداعي. وتُعدّ إنجازاتهم ركيزةً أساسيةً للتقدم والتنمية المستدامة في مجتمعاتهم وبلدانهم.

يُـولي عــالم اليـوم الأولويــة لتطـوير أدوات المعرفــة والعلــم والتواصــل الثقــافي. إن النمـو السـريع فــي المـوارد العلميــة وفـرص التبـادل الثقــافي يؤكــد أهميــة التعــاون وربــط المؤسســات البحثيــة عبــر مختلــف البلــدان. هــذه المســاعي تُعمّــق التفاعــل الثقــافي والفكــري. إن أي التـــزام بالتقــدم وبنــاء الحضــارة يجــب أن يعتمــد علــي المعرفة والعلم كأقوى أدوات التغيير والتطوير.

في جامعة تعز، نُدرك دورنا كمؤسسة بحثية رائدة تُساهم في التنمية الثقافية. ونؤكد على أهمية التعاون العلمي والأكاديمي مع شركاء فاعلين حول العالم. وقد احتلت الجامعة المرتبة التاسعة عشرة بين الجامعات العربية في عام 2024م والثانية على مستوى الجمهورية اليمنية، بفضل العلاقات الفعالة التي أقمناها مع شركائنا. وتبرز شراكتنا مع جامعة سوخوي التقنية الحكومية كإضافة قيّمة لمسيرة جامعة تعز الأكاديمية، إقليميًا ودوليًا.

لقد حقق التعاون مع جامعة سوخوي التقنية الحكومية تقاربًا علميًا وثقافيًا كبيرًا، مما أتاح فرصًا للباحثين من كلا المؤسستين لتبادل المعرفة والخبرات. ونحن ملتزمون بتوسيع هذه الشراكة الفعّالة إلى آفاق أوسع، مما يوثر إيجابًا على كل من الجامعات ومجتمعاتها. مع زملائنا في جامعة سوخوي التقنية الحكومية، نحن على ثقة بأن نتائج هذا التعاون ستكون باهرة، وستعزز التواصل الثقافي و التكامل المعرفي بين الجامعات اليمنية و البيلار وسية.

نُقدر بصدق مساهمات زملائنا في جامعة سوخوي التقنية الحكومية، من قيادات وأكاديميين وفنيين. فقد كان لجهودهم المتواصلة دورٌ محوري في نجاح جميع الأنشطة المشتركة بين الجامعات منذ توقيع اتفاقية التعاون في يوليو 2022. ويستمر هذا التعاون في الازدهار في مختلف المجالات البحثية والأكاديمية والثقافية

نتقدم بـأحرّ التحيات وأطيب التمنيات بـدوام التقدم والتميز.

Rector of Taiz University Republic of Yemen

رئيس جامعة تعز- الجمهورية اليمنية

Prof. Mohammed Mohammed Saeed Al-Shuaibi

البرفسور. محمد محمد سعيد الشعيبي

